
 

BESTYRELSESMØDE 

Andelsselskabet Bjæverskov Vandværk 1964 a.m.b.a. 
Ekstraordinært bestyrelsesmøde. 
Mandag, den 13. november 2023, kl. 16.00. 
 
 
Deltagere 
Formand    Orla Johannsen (OJ). 
Næstformand & driftsleder   Flemming Brandt (FB). 
Kasserer    Søren Langholm (SL). 
Måleransvarlig m.v.   Benny Petersen (BP). 
Ansvarlig f. ledelsessystem, hjemmeside  Jens Jørgen Hansen (JJH) sekretær.  
Suppleant 1   John Nielsen (JN).  
Suppleant 2   André Doni (AD). Afbud.  
Suppleant 3   Lasse Buus (LB). 
Driftslederassistent   Preben Jensen (PJ) uden for bestyrelsen. 
 
 

Dagsorden og referat 
 

1. Forslag om etablering af kalkknuser-anlæg  
Bestyrelsen indkaldte til forbrugermøde onsdag, den 8. november kl. 19 i Bjæverskov Forsamlings-
hus. Invitationen blev modtaget med pæn succes, idet ca. 80 forbrugere mødte op for at høre mere 
om etablering af kalkknuser-anlæg. 
 
Til forbrugermødet var følgende tre oplægsholdere inviteret:  
 

• Charlotte Hammershøj fra AMTech, der leverer klakknuser-anlæg. 

• Lars Bo Hansen, formand for Skee Vandværk, der har udarbejdet dokumentation. 

• Kurt Ardal Larsen, driftsleder for Tune Vandværk. 
 
På mødet fortalte de tre oplægsholdere om anlæggets funktion og især om de erfaringer, der er 
indhøstet ved brug af kalkknuser-anlæg med udsendelse af ultralyd. 
 
Ved afslutning af mødet spurgte formanden den fremmødte forsamling, om der blandt forbrugerne 
var nogle, som mente, at bestyrelsen ikke skulle arbejde videre med at etablere et kalkknuser-an-
læg. Flere tilkendegav at bestyrelsen gerne måtte arbejde hurtigt videre med etableringen. Der var 
ingen, som på mødet gav udtryk for, at bestyrelsen ikke skulle arbejde videre.  
 
Der blev også spurgt til et eventuelt starttidspunkt. Hertil svarede formanden, at den 1. januar 
2024 kunne være et godt tidspunkt at starte et kalkknuser-anlæg. Ligeledes blev henvist til, at be-
styrelsen ville tage stilling til spørgsmålet ved et bestyrelsesmøde, mandag, den 13. november 
2023. 
 
Bestyrelsen besluttede på grundlag af bestyrelsens undersøgelser og vurderinger og på grundlag 
af forbrugermødets positive tilkendegivelser at indgå aftale med firmaet AMTech om etablering 
af et kalkknuser-anlæg. Bestyrelsen besluttede, at formand og næstformand kan indgå aftale 



 

BESTYRELSESMØDE 

med AMTech. Bestyrelsen besluttede ligeledes, at der i forbindelse med opstart af anlæg udsen-
des et spørgeskema. Udsendelse og efterbehandling af spørgeskema drøftes ved næste bestyrel-
sesmøde tirsdag, den 5. december. Formanden udarbejder tekst til hjemmesiden, der oplyser om 
etablering af kalkknuser-anlægget, og at man som forbruger med fordel kan foretage en afkalk-
ning af relevante køkkenredskaber, perlatorer, brusehoved m.m. inden opstart af anlægget.   
 
 

2. Rapportering fra bestyrelsesmedlemmer 
a. Formand (OJ): Køge Kommune ønsker møde med Bjæverskov Vandværk om vandforsy-

ningsplanen. Aftalt til fredag, den 1. december kl. 10.30. (OJ, FB og BP) deltager. 

b. Næstformand, driftsleder (FB): Krüger har inviteret på besøg hos det nye Solrød Vandværk, 

tirsdag, den 21. november. (FB og BP) deltager. 

c. Kasserer (SL): Oplyste at en enkelt forbruger er i restance. Vil kontakte vedkommende. Be-

kræftelse af oplysninger hos Betalingsservice, der er blevet opkøbt af MasterCard, giver ak-

tuelt problemer i forhold til at skaffe digital adgang. Aftalt møde herom tirsdag, den 14. no-

vember. Bestyrelsen gav kassereren prokura til at foretage de nødvendige opdateringer.  

d. Måleransvarlig (BP): Ved konkursbo, hvor der ikke bør være vandforbrug, registres forbrug. 

Advokat er blevet orienteret herom, hvilket dog ikke har ændret det registrerede forbrug. 

(FB) vil rykke advokat for at få vandforbruget stoppet. (BP) har regnet på, om det kan be-

tale sig at udskifte målere, der ikke kan aflæses via antenne, med nye målere med sim-kort. 

Udgiften bliver imidlertid væsentlig større end opsætning af yderligere antenne-kapacitet.   

e. Ansvarlig for ledelsessystem og sekretær (JJH):  Ingen bemærkninger. 

f. Suppleant (JN), (AD), (LB): (JN) kunne oplyse, at han sammen med (FB) følger driftsvagten 

for at lære driftssystemet at kende med henblik på at kunne indgå i driften. (LB) oplyste, at 

han havde sendt oplysninger til formanden vedrørende takstblad for 2024. Formanden vil 

sætte takstbladet på dagsordenen ved næste møde. 

g. Driftslederassistent (PJ): Ingen bemærkninger. 

h. Danske Vandværker og Køge Vandråd: Ingen bemærkninger. 

 

 

3. Næste møde    

Jf. mødekalender er der planlagt et arbejdsmøde mandag, den 27. november kl. 16, 2023.  Forslag 

til tema for arbejdsmødet: Tethys.  

 

Bestyrelsen aftalte ny mødedato: tirsdag, den 5. december, kl. 16. 

 

4. Eventuelt 

Første bestyrelsesmøde i 2024: mandag den 8. januar kl. 16.00.  

Nytårstaffel: lørdag den 13. januar 2024 kl. 13.00. 

 

 

 

Orla Johannsen 

Formand 


